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Grundejerforeningen Kelsted - Bestyrelsens beretning 2009

@konomi (Stig Hansen)

GrundejerforeningenKelstedkomud af 2009 medetoverskudpikr.32.4T0 modbudgetteretkr'
71.700. Det betyder at det i ir desvarre ikke var muligt at opspare de 56.700 som budgetteret, i
foreningens vejfond. Den samlede opsparringf4lger dog stadig den planlagte udvikling pga.

tidligere irs stprre indbetalinger. Ved udgangen af 2009 bel6b opsparringen i vejfonden sig til kr.
500.478 mod planla gt Y..r. 47 6.900.

Godkendt regnskab for 2009 samt budgetforslag for 2010 findes pi de sidste 2 sider.

Omrddeudvalg (Stig Hansen & Jan Mikkelsen)

Der blev i2009 aftroldt to fellesarbejdsdage (26. apnl &27. september), hvor de fremm@dte
s@rgede for vedligeholdelse af fallesarealeme til glrede for os alle. Vi opfordrer derfor alle til at

deliage pi flrets f6rste arbejdsdag spndag den25. april 2010, hvor du kan m@de dine naboer, og fi et
par hyggelige timer sammen med nye og kendte ansigter.

I april mined gennemgik bestyrelsen foreningen omride og udarbejdede en liste med
forbedringsarbejder: flisesatninger, beplantning, beskaring, legepladser, skiltning osv.

Bestyrelsen har indhentet tilbud pi en gennemgribende renovering af foreningen veje og stier, da

den nuvaerende belregning er i relativt dirlig stand og derfor hurtigt nedbrydes de kommende 6.r.

En renovering pi nuvaerende tidspunkt vil koste i omegnen af 500.000 kr. (opretning og slidlag).
Hvis vi venter nogle ir med at renovere vejene, vil den nuverende belagning sandsynligvis vare i
si dirlig stand at der skal etableres en helt ny belagning, der koster i omegnen af 2.000.000 kr.
(opbrydning, bortkprsel og reetablering). Pi generalforsamlingen fremsaetter bestyrelsen forslag om

at foreningens vejfond aktiveres og renoveringsarbejdet igangsattes i for6,ret 2010.

Fritidsudvalget (Hans-Erik Pedersen, Jan Mikkelsen & Anders Weirup)

I maj 2009 blev vores legepladser malet, si de nu fremstir i bedst mulig stand. Bestyrelsen har
underslgt muligheden for at supplere vores nuvarende legeredskaber med en ny reklamefinansieret
legeplads pi Kilen. Et sedant koncept tilbydes af det danske firma Indu (www.indu.dk)

Vi havde igen i ir bes@g af det traditionsrige fastelavnsoptog med heste og flotte temavogne. Veksp

fastelavnsklub kunne i 6r fejre deres 100 i.rs jubilaeum og havde i denne anledning gjort ekstra

meget ud af udsmykningen af vogne og ryttere. Arets tema var f@dselsdag/fastelavn og AirforcelTz.

Alle deltageme blev budt velkommen til Kelsted med varm kaffe og kage, derud over var der

sodavand til bprnene. Efterfplgende blev der aftroldt tpndeslagning for alle interesserede b@rn, hvor

der blev udribt en kattekonge og kattedronning.
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Borgerlauget (Anders Wejrup & Finn Lustrup)

I perioden er aftroldt 6 ordinere bestyrelsesm@der.
Blandt de emner, som Veksg Borgerlaug har arbejdet med, skal disse n&vnes:

Skibstedgird
Pi Skibstedgird anvendes hallen fortsat til opmagasinering, og i hovedhuset og de to sidebygninger
bor hi.ndvrerkere. Pejsestuen anvendes af Kommunen til bpmepasning. Kommunen har lovet
Borgerlauget, at disse anvendelser af Skibstedgird kun vil blive tilladt i en begrenset periode.
Kommunen har givet ejeren dispensation indtil sommeren 2010.

Rema1000
Dagligvarebutikken ibnede i april2008. Der er tale om en pen forretning, som bes@ges livligt af
Veksp borgere og affolkudefra. Borgerlaugethar afgivet svari en naboh6ring vedr@rende
grillhuset. Heri @nsker Borgerlauget, at de tekniske installationer skjules under et sadeltag, og at
traeverket holdes i en 916, tone. Disse @nsker er im/dekommet af Kommunen.

My llome
Lejlighederne i ejendommen My Home har gennem nogle 6r fungeret som husvildeboliger. Dette
ophprte i sluhringen af 2008. Herefter har Kommunen istandsat og ombygget ejendommen til at
rumme 6 etvarelses lejligheder til socialt udsatte borgere fra Egedal Kommune, som pr@ver et finde
tilbage til en normal tilvarelse. Disse borgere kan bo i ejendommen i maksimalt 6 mineder,
hvorefter de enten udsluses til en mere normal tilvarelse eller falder tilbage til en anden social
indsats. Ejendommen har en stram husorden. Der er personale til stede gennem dagen, og
telefonvagt om aftenen. De fprste beboere flyttede ind i My Home i december 2009.

Belysning ved Skelhgj
Der er behov for mere lys pi SkelhOjs parkeringsplads. Kommunen deler Borgerlaugets modvilje
mod lysforurening af landskabet. Der arbejdes pi en l6sning med lamper, som kun tander efter
behov. Borgerlauget vil blive orienteret og hprt, inden der trreffes beslutning om den nye belysning.

Stationsomridet
Veksp Borgerlaug er i god kontakt med DSB om stationens indretning. Det generende lys er blevet
afskaermet, den manglefulde skiltning er blevet forbedret, og pi den sydlige peffon er blevet
opstiliet et laskur yderligere. Borgerlauget har anmodet Kommunen om at fi opstillet flere
cykelstativer ved begge peroner. Kommunen har lovet atpr4ve at fi det med i budgettet for 2011.

Vekso Kultur- og Idretsliv
Borgerlaugets vedtagter bestemmer, at Borgerlauget skal vare i taet dialog med alle Veks@s
foreninger. Veksp Kultur- og Idreetsliv, som er en paraplyorganisation for alle Veks@s @vrige
foreninger, har derfor en observat@rplads pi Borgerlaugets m6der, hvor der altid er et punkt som
omhandler ̂thdre nyt fra Veksd Kultur- og Idratsliv.

Vejfgringer i Frederikssundsfingeren
Veks6 Borgerlaug f4lger med spanding denne sag, som fi.r stor indflydelse pi Veksp.
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Selvforvaltning i de smfr byer
Borgmester Willy Eliasen arbejder med nogle ideer om at tildele midler til Kommunens smi byer til
visse formil. Midlerne skal tildeles til byer, som har en velfungerende organisation, der evner at
tage sig af dette. Witly Eliasen ser Veks@ og Veksg Borgerlaug som en oplagt kandidat til at kunne
fi tildelt sidanne midler. Hvis disse tanker udmgntes i praksis, fir Borgerlauget nye spendende
opgaver til gavn for VeksOs borgere.

Sankt Hans Bilet 2009
Sammen med B@rnenes Juletrasfest stod Borgerlauget for Sankt Hans Bilet. B6rnenes Juletrasfest
havde en salgsbod med slik og drikke. Bfl.{talen blev holdt af Sogneprest Jprgen Andersen, som gik
pi pension senere pi sommeren. Bilet brandte pent, og efterlod kun en smule aske.

Velgermgde
I november 2009 aftoldtes der kommunalvalg. Som sedvanlig indbpd Veks@ Borgerlaug til et godt
gammeldags valgermpde pi ugedagen inden valgdagen. Velgermpdet fandt sted i Multihallen.
Alle opstillede partier og lister var indbudt til velgerm@det, og alle deltog. Der var omkring 140
tilhdrere, en god debat, og en fin pressedakning. Overskuddet fra salget af drikkevarer blev doneret
til B drnenes Juletrresfest.

Byens Juletrre 2009
Borgerlauget stod igen for alle arrangementer i forbindelse med trending af Byens Juletree den
1.s6ndag i Advent, flittigt hjulpet af andre aktive Veks6 borgere. John Olsen skaffede et smukt tra
til en beskeden pris, og Veks@ Fastelavnsklub tilbpd at sponsorere denne udgift. REMA1000
sponsorerede nogle af salgsbodens varer samt delvist gaverne til hjalperne. Hestevognen holdt ikke
parat ved Kirken efter Familiegudstjenesten, og kgrslen begyndte noget forsinket fra Kroen.
Hestevognsfirmaet piLtog sig hele skylden for misforstielsen. Traeet blev tendt efter Oldermandens
tale. Herefter var der fellessang, og leg og dans omkring traet anf@rt af tre julemand. Salgsboden
blev igen etableret inde i Krosalen, og det fungerede igen fint, Der var som sadvanlig et flot
fremm/de af borgere, og bide B@rnenes Juletresfest og Borgerlaugets salgsbod solgte igen godt.
Juletreet blev om morgenen 4.Juledag afmonteret og overgivet til Bprnenes Juletraesfest i
Multihallen.

Ny Oldermand
I efteri.ret 2008 orienterede Karen Svahn Borgerlauget om, at hun @nsker at slutte som Oldermand
ved Reprasentantskabsm@det i 2010. Borgerlauget har siden dr6ftet situationen, og talt om hvordan
der kan findes en ny Oldermand. I januar 2010 bragte Frederiksborg Amts Avis en artikel om, at
Veks@ Borgerlaug slger en ny Oldermand og den 25. februar 2010 blev Peter Mosby valgt som ny
oldermand. Peter Mosby bor i Troldholm 3 og har gennem mange ir varet aktiv i Lions Club.

Vekso Borgerlaug pi nettet
Veks@ Borgerlaug har sin egen webside (www.veksoborgerlaug.dk). Siden indeholder vedtegter,
beretninger, referater, oversigter o.1., som beskriver Borgerlaugets grundlag og arbejde. Endvidere
er websiden en indgang, velkomst og appetitvekker overfor nye beboere i Veksp, samt overfor
andre, som s@ger inspirationer og informationer om Veks6. Websiden er i fin drift, men der
mangler at blive indlagt noget af det ovenneevnte indhold.
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lnformationsudvalg (Finn Lustrup & Hans-Erik Pedersen)

Foreningens hjemmeside er stadig n@glen til en lang rekke nyttige informationer for foreningens
medlemmer og andre interesserede. Desuden findes et meget flot billedarkiv opdateret med flere
farlnu billeder samt luftfotos fra Kelsted"og omegn. Se mere pi www.kelsted.dk
Information fra foreningen til beboerne sker primart via mail og pi foreningens hjemmeside.
Fordelen ved at vare tilmeldt mail-gruppen er bl.a. at man kan fi helt aktuelle informationer - f.eks.
da vores skrald ikke blev afttentet i juledagene. Derfor opfordres alle medlemmerne til at tilmelde
sig pi lustrup@mail.dk. Mail fra bestyrelsen udsendes altid som "BCC" (Blind Carbon Copy),
hvilket betyder, at ens mailadresse ikke er synlig for de @vrige modtagere. Indkaldelse til
generalforsamlingen og referat fra denne vil dog fortsat blive omdelt i papirudgave. Hjemmesiden
opdateres ldbende med aktuel information fra bestyrelsen og nyheder fra Veks6 generelt.

Antenneudvalg (Frank Fabricius & Michael Frydendal)

Pi VAF's ekstraordinere generalforsamling i maj maned sidste ir blev det med et stort flertal
besluttet at opgradere vores fellesantenneanleg, og det blev besluttet at A+ skulle udfgre arbejdet
og efterfplgende levere antennesignaler til vore medlemmer.

Der skete si det uforudsete, at YouSee (TDC) dagen efter generalforsamlingen meddelte, at de have
kObt A+. VAF fik tilsagn om at firmaovertagelsen ikke ville fi indflydelse pi den lpsning
medlemmerne havde valgt, og VAF skrev kontrakt med A+.

Efterfglgende er A+ blevet sammenlagt med Dansk Kabel TV, der ogsi er ejet af YouSee.
Dansk Kabel TV har i dag service pfl vores anlag, si nu er det reelt Dansk Kabel TV, der er i gang
med at udf@re det arbejde, vi skrev kontrakt med A+ om at udf6re. Det har gjort koordineringen af
opgraderingen meget nelnmere, og det vil ogsi fremover vrere Dansk Kabel TV der skal udfpre
service pi anlagget.

Dansk Kabel TV gik i gang med at udarbejde projektet for ombygningen. I starten af oktober blev
vi si pi et mgde med Dansk Kabel TV orienteret om, at YouSee ikke ville udvikle mere pi den
IPTV l@sning som A+ havde tilbudt os, men i stedet forsrette udviklingen af den DVB-C lgsning
som YouSee anvender til de digitale tv-programmer. Dette giver en simplere lpsning fordi vi undgir
de specielle IPTV bokse, og de fleste nyere fladskrerme er f6dt med bide DVB-T og DVB-C. rr,t.'
Du skal heller ikke lave om pi dine antenneinstallationer i huset eller lejligheden, DVd-T6g OVn-
C signalerne fordeles via de eksisterende antennekabler til alle dine antennestik.
Efter en del forhandlinger accepterede antenneforeningens representantskab den nye l6sning.

Den nye losning indeholder en "Vekso pakke" med analoge og digitale prograrnmer:
De analoge tv-programmer er, med undtagelse af DR Update og TV4 Sverige, de programmer vi
har i dag. Derudover kommer der 9 nye analoge prograrnmer.
De digitale prograrnmer bliver DVB-C prograrnmer. Den digitale pakke indeholder de programmer
vi har i dag suppleret med 14 nye progrirmmer.
"Veksp pakken" bliver en del af kontingentet til VAF, og opkraves som i dag via kontingentet til
grundejerforeningen. Du kan, som det ogsi er tilfaldet i dag, valge at antenneforeningen ikke
k@ber tv-programmer til dig. Dit antennestik vil si blive plomberet, og dit kontingent bliver
reduceret til betaling af antenneanleggets driftsudgifter.
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Individuelle tilvalg i den nye losning:
Nir du modtager "Veks6 pakken" far du mulighed for yderligere tilvalg af programmer med
YouSee Plus og YouSee Ekstra med sprogpakker, Favoritpakken og HD.
Dine individuelie tilvalg aftaler du selv med YouSee, og du betaler direkte til YouSee.
Helt uaftrrengigt af dit tv-valg bliver der mulighed for at k@be intemet og telefoni hos A+. Du
aftaler selv med A+ hvad du vil kpbe, og du betaler ogsi direkte til A+.
Hvad du velger ud over "Veks@ pakken" er altsi antenneforeningen helt uvedkommende.

,lEndringer i forhold til beslutningen pi generalforsamlingen:
IPTV er blevet erstattet af DVB-C, det er en enklere lpsning.
Vi har stadig indflydelse pi valget af programmer i "Veksp pakken", men der er en minimum
grundpakke med programmer, som vi ikke kan fravalge.
Vi kan ikke fravrelge "Veksp pakken" og kun valge individuelle programmer. Tilvalg af
programmer kan kun ske som et tilvalg til "Veksp pakken".
Vi fer nogle nye digitale programmer uden at kontingentet stiger.

Tidsplanen ser siledes ud:
Installationsarbejdet begyndte i november mined sidste ir, og forventes at vsere ferdigt i l6bet af
marts mined, hvis vintervejret ikke drilier for meget. Idriftsettelsen af den nye l6sning forventes at
kunne ske i starten af april maned.

Fremtiden:
Vi har indgiet en femirig aftale med den klausul, at vi om tre 6r tager stilling til om aftalen med A+
/ Dansk Kabel TV og YouSee skal forsatte eller opsiges. TDC har i dag en IP platform der hedder
Home Trio, med en kombination af bredbind, tv og telefoni. Det er vore forventninger at denne
platform bliver videreudviklet og pi et tidspunkt ogsi vil blive tilgeengelig pi Kabeltv nettet og pi
fallesantenneanleeg.

Politisk er der i 6jeblikket meget fokus pi det individuelle tv-valg. Politikerne arbejder pi at fjerne
udbydernes krav om at tv-programmer skal selges i pakker, hvilket ogsi var et af temaerne pi VAF
generalforsamling. A+ havde fundet den rigtige model med IPTV platformen, men den satte
YouSee en stopper for. Derfor bliver det vores opgave, i takt med at flere og flere programmer kan
valges individuelt pi DVB-C platformen, at reducere "Veks6 pakken" si den kun indeholder de
progralnmer et meget stort flertal af vore medlemmer @nsker at se. Pi denne mide kan vi kombinere
fordelene ved storkpb, og den enkelte families muligheder for en st@rre valgfrihed til at
sammensaette sin egen tv-pakke.

Mere info pi: www.vafdk.dk

Pd bestyrelsens vegne,

Michael Frydendal Larssen -formand
Kelsted 301


